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Vyhodnocení dotazníkové šetření mezi občany  

V rámci zpracování Programu rozvoje obce Bělá u Jevíčka na období 2026 – 2035 bylo v obci  

od 31. 1. – 17. 2. 2025 provedeno dotazníkové šetření. Dotazník pro občany se skládal  

celkem z 30 otázek. Do domácností v Bělé u Jevíčka a Smolné bylo současně s Jevíčským zpravodajem 

distribuováno cca 158 tištěných dotazníků. Přístupná byla rovněž on-line verze dotazníku na webových 

stránkách obce a na Facebookovém profilu obce. Respondenti vyplnili celkem 112 dotazníků, z toho 

67 tištěných a 45 elektronických dotazníků. Návratnost z hlediska počtu obyvatel starších 15 let, 

kterým byl dotazník prioritně určen, je 35,44 %.  

Zpracování dotazníkového šetření proběhlo v souladu s platnou legislativou České republiky, zejména 

pak zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů. 

Respondenti 

Z hlediska pohlaví převažovaly mírně ženy. Dotazník vyplnilo 57 žen (50,9 %) a 55 mužů (49,1 %). 

 

Odpověď Počet Podíl 

15 – 24 let 7 6,3 % 

25 – 49 let 32 28,6 % 

50 – 64 let 30 26,8 % 

65 a více let 42 37,5 % 

neuvedeno 1 0,8 % 

 

 

 

 

Věk respondentů 

Ve vzorku respondentů byly nejčastěji 

zastoupeny osoby ve věku 65 let a více (37,5 %) 

a osoby ve věku 25 až 49 let (28,6 %). 
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Odpověď Počet Podíl 

od narození 49 43,8 % 

přistěhoval(a) jsem se v dětství s rodiči 11 9,8 % 

přistěhoval(a) jsem se v dospělosti 50 44,6 % 

neuvedeno 2 1,8 % 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

ano 89 79,5 % 

ne 5 4,5 % 

nevím 18 16 % 

 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

základní 10 8,9 % 

střední odborné, vyučen(a)  
(bez maturity) 

44 39,3 % 

úplné střední vzdělání (s maturitou) 38 33,9 % 

vyšší odborné vzdělání (DiS.) 5 4,5 % 

bakalářské vzdělání (Bc.) 3 2,7 % 

vysokoškolské vzdělání (Mgr., Ing.) 11 9,8 % 

neuvedeno 1 0,9 % 

 

 

Délka pobytu respondentů v obci 

Největší zájem o vyplnění dotazníku 

měli respondenti, kteří se do obce 

přistěhovali v dospělosti (44,6 %) a ti, 

kteří zde žijí od narození (43,8 %).  

Stabilita respondentů 

Pozitivním zjištěním byla vysoká stabilita obyvatel. 

Zůstat v obci i v budoucnosti chce 79,5 % respondentů. 

Odchod z obce plánuje 4,5 % respondentů 

a nerozhodnutých je 16 % respondentů. 

Vzdělání respondentů 

Dotazník nejčastěji vyplňovali 
respondenti se středním odborným 
vzděláním bez maturity (39,3 %) 
a s úplným středním vzděláním 
zakončeným maturitou (33,9 %). 
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Odpověď Počet Podíl 

student 5 4,3 % 

zaměstnanec 53 46,1 % 

živnostník/podnikatel 5 4,3 % 

nezaměstnaný 0 0 % 

na mateřské/rodičovské dovolené 2 1,8 % 

důchodce/invalidní důchodce 48 41,7 % 

neuvedeno 2 1,8 % 

 

 

Z ekonomicky aktivních dojíždí do práce vzdálené do 20 km od místa bydliště 35 respondentů (58,3 %) 
a do práce vzdálené více než 20 km 25 respondentů (41,7 %). 

 

Ekonomická aktivita respondentů 

Mezi respondenty mírně převažovali 
ekonomicky aktivní – zaměstnanci 
(46,1 %) nad osobami již ekonomicky 
neaktivními – důchodci (41,7 %).  
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Odpověď Počet Podíl 

autem, motocyklem 51 73,9 % 

veřejnou dopravou 13 18,9 % 

na kole 3 4,3 % 

pěšky 2 2,9 % 

 

 

Informovanost občanů 

Odpověď Počet Podíl 

hlášení místního rozhlasu 52 20,9 % 

Jevíčský zpravodaj 39 15,7 % 

webové stránky obce 38 15,3 % 

aplikace Mobilní rozhlas 28 11,2 % 

sociální sítě (Facebook apod.) 40 16,1 % 

účast na jednání zastupitelstva 15 6,0 % 

elektronická úřední deska 8 3,2 % 

z doslechu 26 10,4 % 

o dění v obci se nezajímám 1 0,4 % 

jiné 2 0,8 % 

 

 

Doprava do zaměstnání/školy 

Jako dopravní prostředek do/z práce či školy 
využívá 73,9 % respondentů automobil nebo 
motocykl. Pouze necelá pětina respondentů 
(18,9 %) volí veřejnou dopravu. 

Zdroje informací 

Respondenti nejčastěji získávají 
informace o dění v obci z hlášení 
místního rozhlasu (20,9 %), dále 
ze sociální sítě Facebook (16,1 %), 
z měsíčníku Jevíčský zpravodaj 
(15,7 %) a z webových stránek obce 
(15,3 %). Možnost „jiné“ zvolili dva 
respondenti, z nichž jeden uvedl 
nástěnku a druhý tuto možnost 

neupřesnil. 
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Služby v obci 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

ano 97 86,6 % 

ne 7 6,3 % 

nevím 8 7,1 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano, pravidelně 43 38,4 % 

ano, ale jen výjimečně 49 43,8 % 

ne 20 17,9 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 88 78,8 % 

ne 12 10,7 % 

neuvedeno 12 10,7 % 

Spokojeno s informovaností o dění v obci je 97 respondentů, 8 respondentů odpovědělo, že neví 
a 7 respondentů je nespokojených. Jako důvod uvedli:  

• Některé informace nejsou ve zpravodaji, ani 
na webových stránkách. 

• Není slyšet hlášení rozhlasu. 

• Informace se zveřejňují na poslední chvíli. 

 

Do obchodu Hruška v Bělé u Jevíčka chodí pravidelně nakupovat 43 respondentů (38,4 %). Dalších 
49 respondentů (43,8 %) navštěvuje obchod výjimečně. Vůbec do obchodu nechodí nakupovat zbylých 
20 respondentů (17,9 %), kteří uváděli následující důvody: 

 • 7x Raději si zajedu do většího obchodu (např. Penny). 

• 4x Nevyhovuje otvírací doba (je zavřeno, když jedu z práce). 

• 3x Vysoké ceny. 

• 2x Chybějící pečivo. 

• 2x Staré uzeniny. 

• 2x Nakupuje jiný člen rodiny. 

• 2x Nakupuji v místě zaměstnání. 

 

S výběrem zboží v obchodě Hruška je spokojeno 78,8 % respondentů. Nespokojených je 10,7 % 
respondentů, kterým v obchodě chybí: 

 • 3x Větší výběr pečiva. 

• 3x Lepší ovoce a zelenina, exotické ovoce. 

• 2x Lepší uzeniny. 

• 1x Kvalitní víno. 
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Odpověď Počet Podíl 

ano 93 83 % 

ne 10 8,9 % 

neuvedeno 9 8,1 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 39 34,8 % 

ne 2 1,8 % 

je mi to jedno 71 63,4 % 

S otvírací dobou v obchodě Hruška je spokojeno 83 % respondentů. Nespokojených je 8,9 % 
respondentů, kteří by chtěli, aby obchod byl otevřen: 

 • 3x Od 7:00 do 16:30. 

• 2x Alespoň jednou týdně v podvečerních hodinách. 

• 1x Minimálně do 18:00 a hlavně i v neděli. 

 

Půjčovní doba knihovny vyhovuje 34,8 % respondentů. 
63,4 % respondentů do knihovny nechodí a pouze dva 
respondenti (1,8 %) odpověděli, že jim půjčovní doba 
nevyhovuje. Požadovanou půjčovní dobu knihovny však 
neuvedli. 
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Z dalších služeb, které v obci chybí, respondenti nejčastěji (46,2 %) uváděli hospodu/pohostinství. 
Na druhém místě skončil výdejní box na balíky, který by v obci uvítalo 12,8 % respondentů. Ostatní 
uváděné služby jsou zachyceny v tabulce. 

Odpověď Počet Podíl 

Hospoda, pohostinství 18 46,2 % 

Výdejní box na balíky 5 12,8 % 

Lékárna nebo výdejna léčiv 2 5,1 % 

Pošta (mobilní) 2 5,1 % 

Kadeřnice 2 5,1 % 

Cvičení pro ženy 2 5,1 % 

Venkovní nebo vnitřní posilovna 2 5,1 % 

Dohled nad bezpečností provozu/v obci v noci 2 5,1 % 

Veřejná doprava – málo spojů s Jevíčkem a Velkými Opatovicemi 1 2,6 % 

Bankomat 1 2,6 % 

Mobilní signál 1 2,6 % 

Pekárna 1 2,6 % 

 

Život v obci 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

ano 55 49,1 % 

ne 2 1,8 % 

je mi to jedno 55 49,2 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 88 78,6 % 

ne 2 1,8 % 

je mi to jedno 22 19,6 % 

Se sportovním vyžitím v obci je spokojených 55 respondentů. 
Stejný počet respondentů sportovní vyžití nevyhledává. 
Nespokojeni byli pouze dva respondenti, kterým chybí 
sportovní vyžití v zimě. 

 

Se kulturním vyžitím v obci je spokojených 88 respondentů. 
Nevyhledává je 22 respondentů a nespokojeni byli opět dva 
respondenti, kteří jako důvod uvedli: 

• Chybí mi více akcí pro mladé lidi. 

• Necítíme se na kulturních akcích vítáni od bělovských 
hasičů, kteří o nás hovoří jako o náplavě. Přestali jsme 
proto akce navštěvovat. 
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Odpověď Počet Podíl 

divadelní představení 42 19,1 % 

filmové projekce (kino) 49 22,3 % 

koncerty 26 11,8 % 

besedy, přednášky 43 19,5 % 

zábavná vystoupení 43 19,5 % 

jiné 17 7,8 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano, často 16 14,3 % 

ano, ale jen výjimečně 50  44,6 % 

ne 46 41,1 % 

Typy kulturních akcí, které respondenti vyhledávají, 
měly obdobné počty hlasů. Pouze koncerty, zvolilo 
méně respondentů. Jako „jiné“ byly uváděny tyto 
akce: 

• 2x společenské akce – plesy, …, 

• 2x taneční zábavy, 

• 1x sportovní akce, 

• 1x vzdělávací akce. 

Kino v Bělé u Jevíčka navštěvuje 58,9 % respondentů. 
Většina z nich (44,6 %), ale jen výjimečně. 
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Vzhled obce 

 

 
 

 

 

 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

výše vstupného 9 16,4 % 

nezajímavé filmy 8 14,5 % 

kino k životu nepotřebuji 25 45,5 % 

dávám přednost kinu s větším 
obrazem a lepším zvukem 

6 10,9 % 

jiné 7 12,7 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 72 64,3 % 

ne 19 17 % 

nevím 21 18,7 % 

Téměř polovina respondentů (45,5 %) kino 
nenavštěvuje z důvodu, že je k životu 
nepotřebuje. Druhý nejčastější důvod byl výše 
vstupného, který uvedlo 16,4 % respondentů. 
Jako „jiné“ důvody byly uvedeny: 

• Mám nemocné oči. 

• Vysoký věk. 

• 1x a stačilo. 

• Nebaví mě to. 

• Do kina nechodím, protože tu moc lidí neznám. Lidé jsou rozděleni do svých vlastních skupinek. 

• Filmy sleduji výhradně v přítomnosti blízkých osob. Cením snahu promítání, nicméně komfort 
nelze zajistit. 

• Jako přistěhovalci se necítíme vítáni. 

Se vzhledem a upraveností obce je spokojených 64,3 % respondentů. Nespokojených je 17 % 
respondentů, kterým vadí/nelíbí se: 

• 5x Nové chodníky v Bělé z tzv. „balené“ se nepovedly 
(nejen vzhledem, ale zejména praktičností, kdy je 
bohužel pohodlnější jít po silnici). 

• 5x Pouliční autoservis u vjezdu do Smolné. 

• 2x Obec by mohla být víc upravená (komunikace, 
okolí domů). 

 • 2x Střed Smolné je parkoviště aut. 

• 1x Kvalita silnice v části Smolná. 

• 1x V Bělé jsou kontejnery všem na očím, měly by být v ohradě jako ve Smolné. 
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Třídění odpadu 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Další poznámky k třídění odpadu od respondentů: 

• Nemám popelnice na tříděný odpad. 

• Vývoz komunálního odpadu 1x za měsíc – popelnice již výrazně zapáchají. 

• Chybí využití nějakého sběrného dvoru. 

• Stále dražší poplatky. 

  

Odpověď Počet Podíl 

ano 87 77,7 % 

ne 0 0 % 

nevím 25 22,3 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 102 91,1 % 

ne 7 6,2 % 

nevím, odpad netřídím 1 0,9 % 

nevyplněno 2 1,8 % 

Péčí o sakrální památky (kříže, sochy, kaple) pozitivně 
ohodnotilo 77,7 % respondentů. Nespokojený nebyl žádný 
respondent. 

 

Možnosti třídění odpadu v obci vyhovují většině 
respondentů (91,1 %). Pouze 7 respondentů uvedlo, 
že jim chybí: 

• 5x Nádoba na jedlé oleje a tuky u obchodu. 

• 1x Kontejner na oblečení – pěkné i poškozené. 

• 1x Venkovní box na baterie a drobné elektro 
před hasičskou zbrojnicí v Bělé u Jevíčka.  
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Kanalizace s ČOV 

 

 

 

 

 

 

Odpověď Počet Podíl 

ne 67 59,8 % 

ano, do 5 000 Kč 2 1,8 % 

ano, do 10 000 Kč 28 25 % 

ano, do 20 000 Kč 11 9,8 % 

ano, do 30 000 Kč 1 0,9 % 

ano, do 50 000 Kč 1 0,9 % 

ano – neuvedena částka 2 1,8 % 

 

 

 

  

Odpověď Počet Podíl 

ano 33 29,5 % 

ne 61 54,5 % 

nevím 18 16 % 

Více než polovina (54,5 %) respondentů nesouhlasí s tím, aby 
byla co nejdříve vybudovaná kanalizace s čističkou odpadních 
vod. 16 % respondentů nedokázalo na tu otázku jednoznačně 
odpovědět. 

 

Finanční spoluúčast 

Téměř 60 % respondentů není ochotných se 
finančně spolupodílet na realizaci kanalizace. 
Naopak, čtvrtina respondentů by byla ochotna 
přispět částkou do 10 000 Kč. 
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Problémy v obci 

Nejvíce respondentů (11,6 %) považuje za největší problém v obci parkování, ať už se jedná o parkování 
vozidel v Bělé u Jevíčka na místních komunikacích, v křižovatkách, na hlavní silnici včetně chodníku, tak 
i ve Smolné na návsi. Druhé místo patří plánované realizaci tlakové kanalizace, kterou jako největší 
problém v obci uvedlo 8 % respondentů. 

Odpověď Počet Podíl 

Parkování vozidel – v Bělé na silnicích, v křižovatkách i na chodníku, ve Smolné na návsi. 13 11,6 %  

Plánovaná realizace tlakové kanalizace. 9 8 % 

V zimním období nedostatečná údržba komunikací – prohrnuje se pozdě. Prohrnovat 
a solit by se mělo i v bočních uličkách. 

6 5,4 % 

Špatný stav některých místních komunikací, chybějící chodníky. 6 5,4 % 

Příliš rychle projíždějící auta obcí. 6 5,4 % 

Špatný stav cesty z Bělé na Sanatorku (OLÚ Jevíčko). 5 4,5 % 

Ohňostroje. 4 3,6 % 

Absence kanalizace v obci. 2 1,8 % 

Nesvítící světla nebo chybějící osvětlení v některých částech obce - např. Záhumení, 
Haldy, … 

2 1,8 % 

Autobusové spojení. 2 1,8 % 

Psí a kočičí exkrementy a přemnožené kočky. 2 1,8 % 

Hluk a prach z motokrosového areálu. 2 1,8 % 

V některých částech obce je sečení trávy nevyhovující. 1 0,9 % 

Absence kamerového dohledu v okolí prostor kulturního domu a sportovního hřiště, 
plochy, kde parkují vozy. 

1 0,9 % 

Nechcete odprodávat obecní pozemky. 1 0,9 % 

Znečištění ovzduší v topné sezóně. 1 0,9 % 

Velká hlučnost občasných zábav v době nočního klidu. 1 0,9 % 

Krádeže soukromého majetku. 1 0,9 % 

Mezilidské vztahy. 1 0,9 % 

Pan starosta často nemá čas ve svých úředních hodinách. 1 0,9 % 

 

Rozvoj obce 

 Odpověď Počet Podíl 

ano 87 77,7 % 

ne 6 5,3 % 

nevím 19 17 % 

S rozvojem obce za posledních 10 let je spokojených 77,7 % 
respondentů. Nespokojených je 5,3 % respondentů.  

Od jednoho respondenta vzešel následující návrh: Bylo by 
dobré vytvořit několik variant podoby středu Smolné  
(pod lípami, rybníček, studánka), abychom si mohli vybrat 
variantu směřování úpravy obce. 
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Odpověď Počet Podíl 

ano 95 84,8 % 

ne 16 14,3 % 

nevím 1 0,9 % 

Odpověď Počet Podíl 

ano 88 78,6 % 

ne 18 16,1 % 

nevím 6 5,3 % 

S pokrytím mobilního signálu v obci je spokojených 84,8 % 
respondentů (v r. 2024 byl v Bělé u Jevíčka zprovozněn 
zesilovač na T-Mobile a O2). Nespokojených je 14,3 % 
respondentů, kteří mají buď operátora Vodafone (3x) nebo 
bydlí ve Smolné (13x), které teprve bude pokryto dalším 
zesilovačem. 

S dostupností internetu v obci je spokojených 78,6 % 
respondentů. Nespokojených je 16,1 % respondentů, kteří 
jako důvod uvedli: 

• 14x Internet je pomalý, chybí kvalitní pokrytí. 

• 1x Optický kabel by mohl být dotažen i do horního 
konce. 



Program rozvoje obce Bělá  u Jevíčka na  období  2026 –  2035   

 

 14/14 

Finanční prostředky obce 

V poslední otázce dotazníkového šetření respondenti uváděli, na co by využili finanční prostředky obce. 
Téměř polovina (49,1 %) respondentů by je využila na rekonstrukci a údržbu místních komunikací, 
chodníků a mostů. Na vybudování kanalizace a ČOV by finance použilo 39,3 % respondentů. Jako třetí 
nejčastější odpověď respondenti uváděli zlepšení bezpečnosti v obci (30,4 % respondentů). 

Odpověď Počet Podíl 

Rekonstrukce a údržba místních komunikací, chodníků a mostů 55 49,1 % 

Vybudování kanalizace a čističky odpadních vod 44 39,3 % 

Zlepšení bezpečnosti v obci – smlouva s Městskou policií MT, která by prováděla měření 
rychlosti v obci 

34 30,4 % 

Zřízení (pronájem) alespoň sezónního občerstvení v kiosku v zázemí (pergole) 
kulturního domu 

27 24,1 % 

Rekonstrukce a modernizace obecního rozhlasu 26 23,2 % 

Vybudování nových autobusových čekáren ve směru na Moravskou Třebovou v Bělé 
u Jevíčka i Smolné 

22 19,6 % 

Opravy technické infrastruktury (veřejné osvětlení, dešťová kanalizace, vodovodní 
řády, vodárna) 

21 18,8 % 

Rekonstrukce budovy obecního úřadu – zateplení, fasáda a střecha 21 18,8 % 

Zlepšení bezpečnosti v obci – pořízení kamerového systému na vybraných místech 21 18,8 % 

Péče o veřejnou zeleň, výsadba a údržba stávajících lesních porostů 20 17,9 % 

Odbahnění a přebudování požární nádrže – rybníčku ve Smolné 15 13,4 % 

Oprava cesty z Kozárny k Sanatorce (OLÚ Jevíčko) 5 4,5 % 

Využití ploch střech budov v majetku obce pro osazení fotovoltaickými panely 3 2,7 % 

Rekonstrukce/modernizace dalších budov v majetku obce. 2 1,8 % 

Smlouva s MP nejen na namátkové měření rychlosti, ale i parkování vozidel, které 
ohrožuje ostatní účastníky provozu 

2 1,8 % 

Zimní údržbu cest 1 0,9 % 

Prořezání, případné vykácení přerostlých náletových dřevin, které rostou přímo v obci 1 0,9 % 

Vybudování cyklostezky mezi Bělou a Jevíčkem 1 0,9 % 

Venkovní nebo vnitřní posilovna, 1 0,9 % 

Objednání fekálního vozu 3 - 4x do roka a kdo by měl zájem, přihlásil by se na OÚ 1 0,9 % 

Lepší pokrytí internetem 1 0,9 % 

Zatrubnění potoka v úzkých místech silnice 1 0,9 % 

Lepší zhodnocení prostředků obce (stávající termínované vklady považuji 
za nedostatečné) 

1 0,9 % 

 

 

Zpracovala: Ing. Lenka Porketová 


